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Tanczos Barna: Renuntarea la dosarul cu sina - obiectivul numarul unu; nu exista

alternativa viabila la coalitie

Renuntarea la dosarul cu sina si eliminarea birocratiei sunt obiectivele principale ale ministrului interimar

al Cercetarii, Inovarii si Digitalizarii, Tanczos Barna, care considera în acelasi timp ca singura solutie

pentru stabilitatea politica este refacerea coalitiei de guvernare.

 

"Renuntarea la dosarul cu sina si la aceasta birocratie care caracterizeaza sistemul de administratie din tara este

obiectivul numarul 1 si cu siguranta a fost si pentru predecesorul meu. Nu vom reusi în aceasta perioada de

tranzitie, în câteva saptamâni, sa rezolvam acest deziderat, dar prioritatea pentru acest minister trebuie sa fie

digitalizarea si interconectarea institutiilor publice, în asa fel încât sa eliminam birocratia prin care cetateanul este

trimis de la un ghiseu la celalalt pentru diverse avize, stampile, semnaturi si hârtii. Cu siguranta ca acest lucru se

poate realiza prin investitii complexe si prin solutii informatice complexe", a declarat pentru AGERPRES Tanczos

Barna.

 

Ministrul a precizat ca în PNRR s-a prevazut o finantare considerabila pentru acest domeniu.

 

 

"Obiectivul meu este sa duc mai departe proiectul început de minister în perioada de pregatire si negociere a

PNRR, sa asigur continuitate, pentru ca a plecat o echipa care a lucrat mult la acest proiect si este absolut necesar

si chiar obligatoriu ca toate cunostintele, toata experienta, tot ce s-a acumulat în 2021 pe PNRR si pe discutiile

interministeriale sa fie predat si dus mai departe", a adaugat Tanczos Barna.

 

În acelasi timp, a subliniat Tanczos Barna, pe domeniul cercetarii exista în continuare o serie de obiective

importante.

 

"Şi aici, orice întrerupere a negocierilor si pe plan national si international ar putea sa genereze probleme. Avem

proiectul de la Magurele, un proiect extrem de important, pentru ca trebuie sa reusim ca România sa fie practic

reprimita în acest consortiu european de resurse si de cercetare si ELI - programul de la Magurele - sa fie

continuat. Aici sunt deja discutii cu partea ungara si partea ceha, discutii care ne dau o speranta ca putem recupera

timpul pierdut si sa reintram pe un fagas normal. Aici acceptarea României în acest consortiu este o prioritate si

este un lucru esential", a explicat ministrul Cercetarii.

 

El a atras atentia, în context, ca, în ceea ce priveste proiectul Magurele, "se pot întâmpla lucruri neplacute".

 

"Am vorbit deja cu Ministerul Afacerilor Externe, am contactat partea maghiara si partea ceha, i-am asigurat de tot

sprijinul nostru pentru acest proiect si în perioada urmatoare probabil ne vom întâlni cu dânsii. Este foarte

important ca România sa arate seriozitate si angajament pe acest subiect", a completat ministrul.

 

În ceea ce priveste Colegiul Consultativ în domeniul cercetarii, unde în timpul verii au existat mai multe discutii

lansate de fostul ministru, Tanczos Barna spune ca va merge mai departe, pentru ca sunt semnale ca foarte multe

persoane ar fi dorit sa participe la aceste discutii si nu au primit informatii si date pentru a fi prezenti.

 

"Am avut deja câteva discutii telefonice cu domnul presedinte al Academiei Române si saptamâna viitoare

probabil ne vom întâlni pe aceasta tema", a adaugat ministrul.

 

Referitor la rectificarea bugetara privind finantarea cercetarii, Tanczos Barna afirma ca trebuie rediscutata în

cadrul ministerului modalitatea de alocare a fondurilor pentru programul nucleu, în conditiile în care exista foarte
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multe proiecte de cercetare care nu au asigurata finantarea de baza, unele dintre acestea fiind chiar în prag de

blocaj financiar.

 

"Şi procedurile, metodele, formulele de alocare a fondurilor publice pentru sustinerea cercetarii trebuie rediscutate,

pentru ca nu ne putem permite ca institutele de cercetare importante din cauza statului român sa ajunga în situatia

sa nu fie sustenabile", a argumentat ministrul.

 

Tanczos Barna considera ca refacerea coalitiei este singura solutie pentru pastrarea stabilitatii politice si, din acest

punct de vedere, ar trebui sa existe o deschidere atât din partea USR PLUS, cât si a PNL.

 

"Din pacate, în ultimele zile, s-au facut prea multe declaratii transante si s-au sapat prea multe transee. Eu cred ca

si colegii mei de la USR PLUS trebuie sa fie mai concilianti si din partea PNL trebuie sa existe o deschidere

pentru a reface coalitia, sa continuam în aceeasi formula. În momentul de fata si situatia din Parlament arata acest

lucru - nu exista alternativa viabila la coalitia PNL - USR PLUS-UDMR", a afirmat ministrul. 
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